



Commercial Bank International

2019 Financial Results

Management Discussion and Analysis

CBI maintained a steady AED 111 million net profit in 2019

Improved cost efficiency and strengthened asset quality to drive sustainable future profitability growth

Dubai, UAE, 9th February 2020: Commercial Bank International ('CBI' or 'the Bank') announced its Q4 2019 and full year (FY) 2019 financial results.

Q4 2019 and FY 2019 and Financial Results Highlights:

- **Quarterly net profit up 22% from AED 31 million in Q3 2019 to AED 38 million in Q4 2019. Annual net profit of AED 111 million delivered in 2019.**
- **Quarterly net operating income up 4% from AED 196 million in Q3 2019 to AED 203 million in Q4 2019. Annual net operating income of AED 779 million delivered in 2019.**
- **Annual expenses down 8% from AED 409 million in 2018 to AED 376 million in 2019.**
- **Capital adequacy increased to 15.4%, up from 14.0% previous year.**

Commenting on the Bank's performance, Mohammad Sultan Al Qadi, Chairman of CBI, said: "2019 was a challenging year for the banking industry, due to the challenges in the global economy and markets. Despite the headwinds, CBI maintained its solid performance and achieved further progress in implementing its transformation program. With our customer-centric strategy, we are optimistic about the growth prospects offered by the development of the UAE economy in 2020 and beyond, for our customers, shareholders and people".

Ali Sultan Rakkad Al Amri, the Acting CEO of CBI, added: "We have delivered a steady performance in 2019, driven primarily by wholesale loans and advances, which grew by AED 146 million. Our expenses reduced by 8% compared to the previous year and our operating profit reached AED 403 million, thanks to our continued discipline on robust cost control, automation and streamlining. With our strong capital and liquidity, CBI is very well positioned to support the growth of the UAE economy and help our customers realise their ambitions in 2020".

Financial Summary

CBI recorded a stable performance in 2019, as a result of heightened focus on customer experience and relationship focused strategy delivering steady growth, cost optimisation and improved asset quality.

CBI's annual expenses were down 8% from AED 409 million in 2018 to AED 376 million in 2019.

CBI's quarterly net profit was up by 22% from AED 31 million in Q3 2019 to AED 38 million in Q4 2019, mainly driven by a 4% growth in net operating income from AED 196 million in Q3 2019 to AED 203 million in Q4 2019.

CBI's capital adequacy ratio increased to 15.4%.

---ENDS---

خبر صحفي

البنك التجاري الدولي يحقق صافي أرباح بقيمة 111 مليون درهم خلال العام 2019

تعزيز كفاءة الإنفاق وجودة الأصول سيساهمان في تحقيق نمو الربحية المستدامة مستقبلاً

دبي، الإمارات العربية المتحدة، 9 فبراير 2020: أعلن البنك التجاري الدولي ("CBI" أو "البنك") اليوم عن نتائجه المالية للعام المالي 2019 وللربع الرابع من العام ذاته.

وفيما يلي أبرز النتائج المالية التي حققها البنك خلال هذه الفترة:

- نمو صافي الأرباح للربع الرابع من العام 2019 بنسبة 22% ليصل إلى 38 مليون درهم مقارنة بـ 31 مليون درهم في الربع الثالث من العام 2019. وقد حقق البنك صافي أرباح سنوية بقيمة 111 مليون درهم خلال العام 2019.
- نمو صافي الدخل التشغيلي للربع الرابع من العام 2019 بنسبة 4% ليصل إلى 203 مليون درهم مقارنة بـ 196 مليون درهم في الربع الثالث من العام 2019. وقد حقق البنك صافي دخل تشغيلي سنوي بقيمة 779 مليون درهم خلال العام 2019.
- انخفاض المصاريف التشغيلية السنوية بنسبة 8% لتصل إلى 376 مليون درهم خلال العام 2019، مقارنة بـ 409 مليون درهم خلال العام 2018.
- حقق البنك زيادة في معدل كفاية رأس المال ليبلغ 15.4%، مقارنة بـ 14.0% خلال العام الماضي.

وفي معرض تعليقه على النتائج المالية للبنك، قال محمد سلطان القاضي، رئيس مجلس إدارة البنك التجاري الدولي: "واصل البنك التجاري الدولي أداءه القوي وتحقيق مزيد من التقدم في مسيرته نحو التحول الاستراتيجي بالرغم من التحديات التي واجهها القطاع المصرفي والاقتصاد العالمي خلال العام 2019. وبالتركيز على استراتيجيتنا الهادفة إلى تعزيز تجربة عملائنا، فإننا نشعر بالتفاؤل إزاء آفاق النمو المستقبلية التي سيأتيها ازدهار الاقتصاد الوطني خلال العام 2020 وما بعد، وبالأثر الإيجابية التي ستعكس على عملائنا ومساهميننا وموظفينا".

بدوره، قال علي سلطان العامري، الرئيس التنفيذي بالإناابة للبنك التجاري الدولي: "لقد قدم البنك التجاري الدولي أداءً ثابتاً خلال العام 2019 مدفوعاً بالنمو الذي حققه البنك في حجم الخدمات المصرفية التجارية من

قروض وسلفيات بقيمة 146 مليون درهم. كما انخفضت تكاليف البنك بنسبة 8% مقارنة مع العام السابق وزادت الأرباح التشغيلية لتصل إلى 403 مليون درهم، وذلك نتيجة مواصلة التركيز على تحسين كفاءة أعمالنا من خلال رقمنة العمليات وتبسيطها. إن البنك التجاري الدولي يتمتع بموقع راسخ من خلال إمكاناته وسيولته العالية لدعم نمو الاقتصاد الوطني وتلبية تطلعات العملاء في العام 2020.

ملخص لأبرز النتائج المالية

حقق البنك التجاري الدولي أداءً ثابتاً خلال العام المالي 2019 بفضل اعتماده لاستراتيجيه التي تُركز على تحسين تجربة العملاء وإرساء علاقات متينة معهم، والذي ساهم في تحقيق نمو مستقر، وساعد في ضبط النفقات وتحسين جودة الأصول.

وسجل البنك انخفاضاً بالمصاريف التشغيلية السنوية بنسبة 8% لتصل إلى 376 مليون درهم خلال العام 2019، مقارنة بـ 409 مليون درهم خلال العام 2018

وقد حقق البنك نمواً في صافي الأرباح للربع الرابع من العام 2019 بنسبة 22% ليصل إلى 38 مليون درهم مقارنة بـ 31 مليون درهم في الربع الثالث من العام 2019. وجاءت هذه النتائج بفعل تحقيق زيادة في صافي الدخل التشغيلي بنسبة 4%، من 196 مليون درهم في الربع الثالث من عام 2019 إلى 203 مليون درهم في الربع الرابع من عام 2019.

وحقق البنك زيادة في معدل كفاية رأس المال ليبلغ 15,4%.

- انتهى -

Ali Sultan Rakkad Al Amri

Acting Chief Executive Officer

